
Så var årets Griskongress – deltagare 
tycker till: ”Viktiga ämnen” 
Herning, Danmark. Den årliga danska Griskongressen firade 40 år i veckan. Men vad 
tyckte deltagarna om årets pampiga upplaga? De ATL pratat med är övervägande 
positiva. Grisproducenten Jeppe Bloch efterfrågar dock mer nyanserade diskussioner. 

 

Tvådagars-konferensen i Herning på mittersta Jylland lockade i vanlig ordning över 2 000 
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TEXT 
David Gustavsson 

 
Tvådagars-konferensen i Herning på mittersta Jylland lockade i vanlig ordning över 2 000 
deltagare. Kongressen inleddes med den danska grisnäringens årsmöte. Därefter var det dags 
för en lång rad föreläsningar, som hölls i sju konferensrum i konsert- och kongresscentret 
MCH i Herning, en mellanstor dansk stad med runt 50 000 invånare.  

https://www.atl.nu/av/david-gustavsson


Totalt 88 experter bjöd på insikter och kunskaper från en av Danmarks största näringar. 
Kongressens första dag avrundades traditionsenligt med en stor middag med långbord, vita 
dukar och en trerättersmeny. Till huvudrätt bjöds det på fläskfilé tournedos. 

Men vad tyckte egentligen deltagarna om kongressen i sin helhet? Undertecknad från ATL, 
som var på plats, passade på att fånga några deltagare i farten under onsdagseftermiddagen, 
under kongressens sista skälvande timme. 

 

Mette Kryhlmand, veterinär på Danvet, rådgivning-aktör inom grisnäringen. FOTO: DAVID 
GUSTAVSSON 

Vad tycker du om årets kongress?  

– Jag tycker att det varit som det brukar, på ett bra sätt, med många bra föreläsningar och 
debattinlägg. Sedan har stämningen varit riktigt god och jag har haft många givande samtal 
med människor från branschen. 

 



Är det något särskilt som fångat ditt intresse?  

– Jag tyckte att det var flera intressanta politik-diskussioner. Det var spännande att höra om 
framtiden, både vad gäller lagstiftning, djurvälfärd och marknadens utveckling, ur ett 
ekonomiskt perspektiv. 

Vad kan bli bättre till nästa år?  

– Jag gillar verkligen kongressens festkvällar, men jag skulle önska att det oavbrutet spelades 
musik nästa år. 

 

 

Bettina Jensen, veterinär på Landbrugets Veterinære Konsulenttjeneste, en veterinärrådgivare 
inom dansk grisnäring. FOTO: DAVID GUSTAVSSON 



Vad tycker du om årets kongress?  

– Den har varit bra och festlig! Det har varit intressanta inlägg, bra underhållning och talare 
som bidragit till en god stämning. 

Fanns det något tema som var extra intressant för dig?  

– Ja, de kommande klimatavgifterna. Sedan såg jag ett inlägg om hållbarhetsrapportering som 
jag tyckte var riktigt intressant. Det är ett viktiga ämnen och frågeställningar som jag också 
själv funderar på. 

 

Jeppe Bloch, grisproducent i Vejen på södra Jylland. FOTO: DAVID GUSTAVSSON 

Vad tyckte du om årets kongress?  

– Jag har varit på Griskongressen i 15-20 år nu och jag tycker att årets upplaga var helt okej. 
Stämningen var god, trots allt.  



Var det något som fångade ditt intresse lite extra i år? 

– Nej, inte direkt. Jag är väldigt politiskt engagerad, så för mig handlar det om att sätta ett 
politiskt avtryck på kongressen. 

Men var det någon föreläsning du tyckte var särskilt spännande?  

– Ja, jag tyckte att Steen Sönnichsen (VD för griskötts-nischade slakterijätten Tican reds. 
anm.) föreläsning var mest intressant. Han vågar vara ärlig. 

Vad var det som fångade ditt intresse i det fallet? 

– Trots att han är VD för Tican – ett tyskt slakteri vid polska gränsen som ägs av Danish Crown 
– vågar han att vara frispråkig. Han provocerar och utmanar grisbranschen och det är viktigt. 
Annars är det de politiska frågorna som är mest intressanta. 

Vad anser du att politikerna bör göra mer av för att bättre stötta den danska 
grisproduktionen? 

– De behöver sätta tydliga gränser och säga nej när det behövs. Det handlar om att stå upp för 
producenterna. 

Vad kan bli bättre på kongressen till nästa år?  

– Jag hoppas att det blir mer nyanserat nästa år, framför allt när det kommer till frågor kring 
avelsmöjligheterna i Danmark. Just nu är grisgenetiken lite för ensidig. 



 

Peter Brandt Koefoed, grisproducent med 800 suggor och 600 hektar mark på 
Bornholm FOTO: DAVID GUSTAVSSON 

Vad tycker du om årets Griskongress?  

– Jag tycker att den har varit riktigt bra, som den brukar vara. Samma koncept, men med 
intressanta inlägg. För mig är det sociala viktigt, att kunna träffa kollegor från hela landet. 

Var det något särskilt inlägg du tyckte var intressant?  

– Ja, jag deltog främst i diskussioner om infektioner efter avvänjning och foderkostnader. 

 



Finns det något som kan bli bättre till nästa år?  

– Nej, jag tycker att det fungerar bra som det är. Det är ett alltigenom bra upplägg. 

 

 

Christian Fink Hansen, grissektor-chef på Landbrug och fødevaror (Danmarks LRF-
motsvarighet) FOTO: DAVID GUSTAVSSON 

Vad tycker du om årets kongress?  

– Jag är väldigt nöjd. Det är alltid roligt att samla hela branschen och se hur året har gått, samt 
vilka utmaningar vi står inför och hur vi ska hantera dem. 

 



Var det något särskilt som du tyckte var intressant i år?  

– Jag har själv stått på scen mycket och varit involverad i programmet, så jag är kanske lite 
partisk. Men jag tycker att vi har haft en riktigt bra kongress, och jag är stolt över programmet. 

Finns det något du är särskilt stolt över?  

– Jag är väldigt stolt över att vi har sett en stor förbättring i överlevnaden bland smågrisarna. Vi 
har haft stora utmaningar med smågrisdödligheten, men vi har lyckats vända trenden och det 
är något jag är väldigt stolt över. 

 


